
Algemene beschouwingen.

Voorzitter, altijd een mooi moment, algemene beschouwingen. Het geeft de gelegenheid wat 

beschouwend naar het wereldgebeuren, maar natuurlijk zeker ook naar de  lokale ontwikkelingen te 

kijken en te duiden. Onze fractie mag dat graag doen, de zaken wat beschouwend duiden. De één 

doet dat als hij op zijn agrarisch bedrijf aan het werk is, de ander als hij de cijfertjes wat naast zich 

neerlegt en het wereldgebeuren overdenkt, kijkend naar de beelden op zijn Ipad. Zelf doe ik dat graag

onderweg. Wat mijmerend over de snelweg. Niet zelden gebeurd het dan dat ik wordt ingehaald. 

Meestal van links, soms van rechts. En vaak zijn we op het zelfde moment bij het eindpunt.

Voorzitter, dat inhalen, dat zien we volop rond om ons heen. Ik moest daar laatst aan denken vanuit 

de berichtgeving dat Poetin in Syrië actief werd. De westerse wereld werd daar verrast door een 

inhalende grootmacht op het wereldtoneel. Ik vraag mij af of het besef van leven in een democratie 

als de onze wel genoeg wordt gewaardeerd, de situatie in het midden oosten beschouwend. De strijd 

die in Syrië en omliggende regio’s gaande is met het moslimextremisme is zeer aangrijpend. Het ene 

bericht haalt het andere bericht in, waarbij de gruwelijkheden niet voor elkaar onderdoen. Iedere 

dode is een bron van verdriet, waarbij de SGP tevens denkt aan de christenen aldaar waaraan we 

vanuit ons gedachtegoed verwant voelen.

Mede als gevolg  van die strijd is een mensenstroom op gang gekomen die zijn weerga niet kent. Over

land en over zee worden mensen door inhalige smokkelaars over de grenzen van de westerse 

samenleving gezet. Bewonderenswaardig was de leus van de Duitse Bondskanselier ‘Wir schaffen 

das’.  Echter, Merkel lijkt met het ruimharige opnamebeleid van vluchtelingen in hoog tempo te 

worden ingehaald door haar samenleving. Zowel van rechts als van links. De Duitse maatschappij 

kraakt in de sponningen, met uitspattingen van mishandeling en brandstichting als signalen. 

Ook in ons land wordt met deze problematiek als dankbare kapstok het huidige kabinet van rechts 

met grote snelheid ingehaald. Wilders aanhang groeit gestaag. Wat doet onze gemeente als de 

vreemdeling aan onze poorten klopt? 

Voorzitter, de gemeente Neerijnen verkeert in relatief rustig vaarwater, voor het oog. Toch is het 

belangrijk om het verkeer rondom ons heen goed in de gaten te houden. In de spiegel kijken levert 

twee dingen op: het laat zien wie je zelf bent, en het achterliggende verkeer blijft in beeld. Belangrijk 

bij het inhalen. De voorliggende begroting, waarvoor dank aan het college en ambtelijk apparaat, is 

daarvan een product. Het laat zien wie we als gemeente willen zijn, in 2016. Een begroting, waar 

geen grote beleidsdoelen uit spreken, maar wel het resultaat is van een inhaalmanoeuvre naar 

financiële stabiliteit. Gezien het meerjarenperspectief is die inhaalmanoeuvre nog niet ten einde, al 

geeft de huidige begroting een financieel positief beeld.



In programma 0 van de begroting gaat het over het algemeen bestuur. De beleidsdoelstelling van een 

klantgerichte,  klantvriendelijke en efficiënte dienstverlening spreekt de SGP bijzonder aan. Echter 

zien we dat het ambtelijk apparaat door beleidsbeslissingen dermate is geminimaliseerd dat de 

beleidsdoelstelling soms wordt ingehaald door de realiteit en beleving van de burger. Daar waar de 

vergunningverlening keurig binnen de gestelde termijnen verloopt, zijn procedures die inzet en tijd 

kosten vaak langdurige trajecten, door de vaak grote werkdruk bij de goede arbeidskrachten van ons 

ambtelijk apparaat. 

1. De vraag van de SGP aan het college is dan ook: op welke wijze ziet u kans binnen deze begroting 

de beleidsdoelstelling verder te optimaliseren?

 Voorzitter, in Programma 1 van de begroting is veiligheid aan de orde. Blij zijn we met de aanstelling 

van de extra wijkagent. Veiligheid en beleving van veiligheid zijn belangrijk. In dit verband denk ik ook

aan de zorgelijke ontwikkelingen rondom het hoogwaterbeschermingsprogramma. Ons gevoel is dat 

we hier nadrukkelijk worden ingehaald door nieuwe cijfers, verwachte gebeurtenissen en daaraan 

gekoppeld onrust en overlast bij onze inwoners. De SGP verwacht dat over enkele jaren de 

wandelaars op de dijk niet worden ingehaald door motoren en wielrenners, maar door dumpers en 

tractoren. Nogmaals vragen wij aandacht voor de schaduwwerking van al deze plannen.

Voorzitter, programma 2 gaat over verkeer en vervoer. De veiligheid van onze wegen is van groot 

belang. Vooral de Steenweg en Graaf Reinaldweg zijn drukke wegen. Over inhalen gesproken, op die 

wegen zie je de meest bizarre verkeersbewegingen. Vooral het dorp Waardenburg moet het fors 

ontgelden door grote verkeersdrukte. De aansluiten op de A2 zijn een voordurende bron van 

onveiligheid. Als SGP pleiten wij zeer voor een rondweg achter de dorpen Waardenburg en Tuil, met 

nieuwe aansluitingen op de A2. Het college zou er ons inziens alles aan moeten doen om ook 

Rijkswaterstaat en de provincie te overtuigen van de noodzaak daarvan.

Bij veiligheid hoort ook verlichting. In het buitengebied is orientatieverlichting aangebracht. Soms lijkt

het wel op sfeerverlichting, waarbij je op moet passen dat je het schemerlampje aan de goede kant 

passeert. Bij de vervanging van armaturen in de bebouwde kom wil de SGP het college oproepen 

geen permanente Charles Dickenssfeer te creëren in onze dorpen. Daarvoor gaan we tenslotte 

jaarlijks naar Buren bij kaarslicht.



Programma 3 spreekt over Economische zaken. Voorzitter, in het verleden hebben we aangedragen 

om de aanwezige bedrijventerreinen mogelijk te liëren aan een thema. In den lande zijn hier 

succesvolle voorbeelden van, denk aan het AgroBuisiness park in Wageningen. Een ieder die met de 

Agri buisiness van doen heeft wil daar zitten. Van advocaat tot acrobaat.  Onze vraag aan het college 

is:

2: Vind het college een dergelijke aanpak ook kansrijk en wil zij dat inbrengen bij de regionale 

overlegstructuur inzake bedrijventerreinen.

In relatie tot programma 5 vraagt de SGP aandacht voor haar motie Biodiversiteit. Onder ons ook wel 

de motie van de bloempjes en bijtjes genoemd. Aandacht voor Gods schepping is een opdracht aan 

de mensheid. Te vaak gaat deze aandacht ten onder aan financiële belangen. Onze concrete vraag 

aan het college is:

3. College, wat gaat u doen en heeft u al gedaan om binnen deze beleidsvoornemens uitvoering te 

geven aan deze breed gedragen motie?

In programma 6 wordt gesproken over de Maatschappelijke ondersteuning. De zorgkosten en 

onzekerheid daarvan baren de SGP grote zorgen. Voorzitter, worden we hier niet ingehaald door een 

grote financiële bulldozer, met grote gevolgen? Vanuit onze gemeente komen geen ernstige signalen 

over misstanden als gevolg van de transities, echter niet alles gaat goed.

4. Wil de wethouder een toelichting geven op de forse reservering en de risico-inschatting inzake het 

mogelijke aanspreken daarvan?

In programma 7 wordt gesproken over de kosten van de begraafplaatsen. De SGP signaleert dat op dit

punt de secularisatie het traditioneel christelijke gedachtegoed van begraven heeft ingehaald. Het 

cremeren is goedkoper dan begraven. Onze partij hecht er zeer aan dat een ieder de financiële 

mogelijkheid heeft te begraven op de gewenste begraafplaats. Begraven is voor ons en onze 

achterban de voorzetting van het Bijbelse voorbeeld van Jezus Christus, die gestorven en begraven is, 

maar ook is opgestaan uit de doden, waardoor wij allen de mogelijkheid hebben om vergeving van 

zonden te ontvangen. Begraven is voor ons dan ook niet alleen een maatschappelijke gewenste 

mogelijkheid, maar heeft zeker ook een principiële basis. Verheugd zijn we dan ook dat het college 

tezamen met de raad zoekt naar oplossingen om de kosten van begraafplaatsen te herstructureren.



In programma 8 heeft de Ruimtelijke ordening haar plaats. De boodschap van reeds een aantal jaren 

is dat de economische crisis de realiteit van woningbouwprogramma’s heeft ingehaald. Heel 

voorzichtig lijkt dat tij zicht te keren, echter ziet de SGP nog niet veel ontwikkeling op de locaties waar

woningbouw gepland is. Graag ontvangt de SGP een update van de in ontwikkeling zijnde locaties, de 

stand van zaken aldaar en het perspectief wat er is. Als SGP hebben we op de vraag van het college, 

tezamen met de fractie van GBN haar visie gegeven op het ruimtelijk beleid van de gemeente. Graag 

hoort de SGP hoe deze visie betrokken wordt bij het beleid in de ruimtelijke ordening. Tevens wenst 

de SGP goed geïnformeerd en als raad betrokken te worden over op handen zijnde ontwikkelingen als

het aangekondigde Veegplan. Nogmaals vragen wij aandacht voor de ontwikkeling van Wonen met 

zorg, collectief particulier opdrachtgeverschap en welstandsvrij bouwen.  Graag gaat de SGP hier een 

versnelling hoger. Als concrete vraag aan het college heeft de SGP:

5: Kan het college inzicht geven over het provinciaal en regionaal woningbouwbeleid en de gevolgen 

daarvan voor ons gemeentelijk beleid en woningbouwprogramma?

Voorzitter, ik nader het einde van onze algemene beschouwingen en eerste termijn. Een zaak die ik 

nog niet genoemd heb is de samenwerking rond GNL. Als je samen op weg bent, is het niet handig 

om in te halen. Als je samen oploopt zul je niet harder kunnen lopen als de langzaamste van het stel. 

Wel is belangrijk dat je gezamenlijk naar het zelfde eindpunt loopt. Een spannende ontwikkeling, 

waar de SGP de uitkomsten met belangstelling tegemoet ziet.

Inhalen, ingehaald worden, van links of door rechts, het valt allemaal in het niet als we ingehaald 

worden door het leven. In onze omgeving hebben we de voorbeelden dat we mensen kennen die 

door ziekte, handicap of anderszins een ander tempo moeten aanhouden, waardoor het leven soms 

een stuk langzamer zal gaan en anderen ons inhalen. Daarom voorzitter, vanuit de grondbeginselen 

van de SGP wil ik uw college, ons als raad en ook het ambtelijke apparaat Gods zegen op de 

levensweg toewensen. Met daarbij wijsheid bij het werk en in het persoonlijk leven. Met daarbij voor 

ons allen de wens, dat de dood ons niet inhaalt, voordat we het Leven met een hoofdletter, gevonden

hebben.


